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Вітаємо «Сіверянський літопис» та Сергія Павленка  

У читальній залі бібліотеки ім. В. Г. Короленка відбулося чергове засідан-

ня клубу «Краєзнавець», присвячене солідній даті – 20-річчю заснування зна-

ного й популярного не тільки на Чернігівщині, але і за її межами журналу «Сі-

верянський літопис».

Про ідею започатку-
вання журналу, перші йо-
го кроки, історію та сього-
дення часопису розповів 
засновник і шеф-редактор 
видання, журналіст, істо-
рик та краєзнавець Сергій 
Павленко.

Про давні й тісні друж-
ні та партнерські зв’язки 
ОУНБ імені В. Г. Королен-
ка журналу «Сіверянський 
літопис» розповіла заступ-
ник директора з наукової 
роботи бібліотеки Лариса 
Генералова. Було наголо-
шено, що працівники біблі-
отеки були серед авторів журналу з перших років його існування, та й в останньому 
числі видання є розвідки колег. Відділом краєзнавства та інформаційно-бібліогра-
фічним відділом спільно з редакцією журналу підготовлені й видані три випуски «По-
кажчика змісту журналу «Сіверянський літопис» за 1995-2014 рр.» тощо.

 Щиро вітали часопис із ювілеєм директор Департаменту інформаційної діяль-
ності та комунікацій з громадськістю Чернігівської обласної державної адміністра-
ції Андрій Подорван, перший проректор Чернігівського національного педагогіч-
ного університету імені Т. Г. Шевченка доктор історичних наук, професор Володи-
мир Дятлов, голова правління Чернігівської обласної організації Національної спіл-
ки краєзнавців України, президент клубу «Краєзнавець», директор Навчально-нау-
кового інституту історії, етнології та правознавства імені О. М. Лазаревського ЧНПУ 
імені Т. Г. Шевченка, професор Олександр Коваленко.

 Серед присутніх у залі було багато добрих друзів і шанувальників журналу, його 
авторів. Гарні слова, чудові побажання звучали з вуст головного редактора обласної 
газети «Гарт», поета, лауреата Національної премії імені Тараса Шевченка Дмитра 
Іванова, керівника ГО «Сіверський інститут регіональних досліджень», доктора істо-
ричних наук, професора Сергія Леп’явка, директора Чернігівського історичного му-
зею імені В. В. Тарновського Сергія Лаєвського та інших

 До заходу було підготовлено книжково-інформаційну виставку «Сіверянський 
літопис»: 20 років разом з нами».

Ірина КАГАНОВА

Міліції — нема? Є Національна поліція 

Постановою Кабінету Міністрів України від 16 вересня 2015 року № 730 

«Про утворення територіальних органів Національної поліції та ліквідацію те-

риторіальних органів Міністерства внутрішніх справ» постановлено ліквідува-

ти як юридичну особу публічного права УМВС України в Чернігівській області. 

Оголошення про прийняття рішення щодо припинення існування УМВС України  
в Чернігівській області (код ЄДРПОУ 08592365) як юридичної особи оприлюднене 
09.11.2015 року у спеціалізованому друкованому органі «Бюлетень державної ре-
єстрації». Термін висунення вимог кредиторів до Управління (м. Чернігів, проспект 
Перемоги, 74) – до 09.01.2016 року. Голова ліквідаційної комісії – Альохін Едуард Во-
лодимирович.

Рудьківка з «Котигорошком»

Дошкільний навчальний заклад «Котигорошко» урочисто відкрив двері  у  

Рудьківці на Бобровиччині.

 Завдяки підтримці влади, активності батьків, згуртованості спонсорів на тери-
торії села з’явилася ще одна освітня установа, яка відкриватиме світ і надаватиме 
необхідні знання маленьким рудьківчанам.  

Сучасний дитячий садочок на 40 місць відкрито у пристосованому приміщенні. 
Для якісного виховання, всебічного творчого розвитку та зручного відпочинку малю-
ків у закладі створені всі умови: затишні ігрові кімнати із сучасними меблями, ком-
фортні спальні з компактними двоярусними ліжками.

 Відповідне естетичне оформлення закладу одразу налаштовує на творчий лад. 
Навчально-виховний процес у ДНЗ забезпечують завідувач, три вихователі, психо-
лог та музичний керівник.

У подарунок від меценатів вихованці закладу отримали меблі, холодильник, 
ігровий майданчик, іграшки від підприємців району, стендове обладнання від від-
ділу освіти.

На Сході загинув чернігівський прикордонник Ігор Нешко

В зоні проведення АТО загинув старший прапорщик прикордонної служ-

би, чернігівець Ігор Нешко. Ще 6 військовослужбовців отримали травми різ-

них ступенів тяжкості.

 Зміна прикордонних нарядів пе-
рекинулася на службовому автомо-
білі «Кугуар». Вони прямували в кон-
трольний пункт «Георгіївка» для не-
сення служби. 

Трагедія сталася неподалік  Кура-
хівки. Під час руху транспортний за-
сіб злетів у кювет і перекинувся. Інші 
прикордонники доставлені до Крас-
ноармійської та Селідівської лікарень 
з різними травмами.

За словами прес-секретаря Чер-
нігівського прикордонного загону 
Олександра Дудка, Ігор Нешко був 
дуже хорошою людиною і проходив 
службу у відділі прикордонної служби «Добрянка». 

«Боєць тільки позитивно характеризувався, тому всі переживають його заги-
бель. Дружина Ігоря проходить службу в нашому загоні. Чим зможемо — будемо їй 
допомагати. Всі прикро вражені, що такий гарний чоловік рано пішов із життя», — 
зазначив він.

Прощання із загиблим відбулося в Чернігові вчора в Катерининській церкві. Та-
кож, аби вшанувати пам’ять загиблого під час виконання військового обов’язку Іго-
ря Нешка та пам’ять військовослужбовців – учасників АТО, котрі загинули, захищаю-
чи незалежність, суверенітет і територіальну цілісність держави, мирних жителів на 
Сході України, вчора в Чернігові було оголошено День жалоби.

Юні інтелектуали Чернігівщини — 
із президентськими стипендіями

П’ятьох юних інтелектуалів з Чернігівщини нагородили стипендіями Пре-

зидента України. Юнакам та дівчатам вручили дипломи лауреатів і картки для 

отримання винагороди. 

Уже не один рік по-
спіль переможців все-
українських учнівських 
олімпіад із навчальних 
предметів і Всеукра-
їнського конкурсу-за-
хисту науково-дослід-
ницьких робіт учнів-чле-
нів Малої академії наук 
України нагороджують 
стипендіями Президен-
та України. Цього року 
фінансових винагород 
за сумлінне навчання 
удостоєні 139 школярів 
і 131 студент.  5 листо-
пада у місті Києві у при-
міщенні НТУ «Київський 
політехнічний інститут» 
відбулася урочиста це-

ремонія вручення інтелектуалам банківських карток на отримання почесної винаго-
роди.

До участі в урочистостях були запрошені кращі учні та випускники загальноосвіт-
ніх навчальних закладів Чернігівської області, які удостоєні високої нагороди. Цьо-
горічними тріумфаторами стали  Євген Устименко, учень 9 класу Чорнотицької за-
гальноосвітньої школи І-ІІІ ступенів Сосницької районної ради; Анна  Капелюха, уче-
ниця 10 класу Чернігівського колегіуму № 11 Чернігівської міської ради; Каріна Су-
лім, учениця 11 класу спеціалізованої загальноосвітньої середньої школи №1 з по-
глибленим вивченням іноземних мов м. Чернігова; Анна Гавриш, учениця 11 класу 
гімназії №31 гуманітарно-естетичного профілю м. Чернігова; Богдан Бурлака, ви-
пускник загальноосвітньої спеціалізованої школи І-ІІІ ступенів фізико-математично-
го профілю №12 м. Чернігова.

У 
Корюківському районі  на ра-
діотелевізійній передаваль-
ній станції «Холми» Чернігів-

ської філії Концерну РРТ здійснено 
заміну аналогового телевізійного пе-
редавача потужністю 5 кВт на новий – 
потужністю 10 кВт.

Як працює цей передавач, а також 
передавальна станція «Холми» в цілому, 
дивилися 10 листопада перший заступ-
ник голови облдержадміністрації Леонід 
Сахневич, генеральний директор Кон-
церну радіомовлення, радіозв’язку та те-
лебачення Володимир Іщук і голова Ко-
рюківської райдержадміністрації Олек-
сандр Савченко. До візиту на Корюків-
щину долучилася й заступник міністра 
інформаційної політики України Тетяна 
Попова.

На прес-конференції, яка відбу-
лась у приміщенні Корюківської рай-
держадміністрації, говорили про важ-
ливість введення в експлуатацію ана-
логового телевізійного передавача, а 

також про український теле- та радіо-
простір.

Потреба у встановленні нового теле-
передавального обладнання виникла у 
зв’язку з недостатнім охопленням про-
грамами національного мовлення при-
кордонних районів Чернігівської області. 
Така ситуація спричиняла загрозу поши-
рення негативного інформаційного впли-
ву на мешканців цих районів з боку Ро-
сійської Федерації, яка сьогодні є агре-
сором на Сході України, до того ж веде 
активну інформаційну війну проти укра-
їнців.

Зважаючи на необхідність терміно-
вого посилення інформаційної безпеки 
країни, питання забезпечення якісної ре-
трансляції телесигналу вітчизняних мов-
ників у північних районах Чернігівської 
області взяли під контроль Кабінет Мі-
ністрів України та Чернігівська обласна 
державна адміністрація, яка неоднора-
зово лобіювала невідкладність вирішен-
ня цього питання. Активну позицію проя-
вив і Концерн РРТ.

Зокрема, ця тема обговорювалася 
12 серпня на засіданні Кабінету Міністрів 
України за участю голів обласних дер-
жавних адміністрацій.

— Голова ОДА Валерій Куліч, стур-
бований проблемою недостатнього по-
криття території області вітчизняним те-
левізійним продуктом, порушив це пи-
тання на засіданні Кабінету Міністрів 
України, – зауважив перший заступ-
ник голови облдержадміністрації Леонід 
Сахневич. Він додав, що й керівництво 
області, й мешканці прикордонних райо-
нів вдячні всім причетним до оператив-
ного розв’язання цієї проблеми.

На пришвидшення вирішення питан-
ня з передавачем вплинуло Міністер-
ство інформаційної політики України. На 
його засіданні 18 серпня було прийнято 
рішення про виділення Концерну радіо-
мовлення, радіозв’язку та телебачення 
аналогового телевізійного передавача 
потужністю 10 кВт.

Заступник міністра інформполітики 
Тетяна Попова на прес-конференції за-

значила, що проблема із забезпеченням 
стовідсоткового охоплення інформацій-
ного простору України вітчизняним теле-
продуктом характерна не лише для Чер-
нігівської області.

— Практично всі регіони, що межують 
з Російською Федерацією, потерпають 
від негативного впливу російської пропа-
ганди, зокрема і через недостатність ві-
тчизняного телевізійного покриття, – за-
уважила заступник міністра. У той же час 
Тетяна Попова наголосила на принципо-
вості й оперативності керівників Чернігів-
ської ОДА, які, на відміну від інших облас-
тей, швидко спрацювали разом із Кон-
церном РРТ на конкретний результат.

Генеральний директор Концерну РРТ 
Володимир Іщук, зі свого боку, зазначив, 
що Чернігівською філією Концерну спіль-
но з Чернігівською облдержадміністра-
цією оперативно визначено місце вста-
новлення передавача на радіотелевізій-
ній передавальній станції «Холми».

— Було спільно узгоджено юридичні 
та фінансові питання, пов’язані зі зміною 
потужностей передавального обладнан-
ня й погодженням їх із національними те-
лемовниками – Національною телерадіо-
компанією України та «Телерадіокомпа-
нією «ЕРА», – підкреслив він.

Тож тепер зона впевненого прийому 
національних програм у північних райо-
нах області розширилась до 60 кіломе-
трів. Близько 120 тисяч осіб, які прожи-
вають у Корюківському, Семенівському, 
Новгород-Сіверському та інших районах, 
мають можливість споживати національ-
ний телепродукт.

Головне – і на цьому особливо акцен-
тували увагу всі учасники прес-конфе-
ренції – вітчизняний інформаційний про-
дукт обов’язково має бути якісним, зміс-
товним, об’єктивним, виконувати про-
світницьку та виховну функції.

Департамент інформаційної 
діяльності та комунікацій 

з громадськістю 
облдержадміністрації

У Холмах — новий потужний телепередавач

Як зазначив Олег Русін, періодичні перевірки будин-
ків-інтернатів, підпорядкованих системі соціального за-
хисту, профільним структурним підрозділом здійсню-
ються регулярно. Зокрема, у вересні цього року пере-
вірявся стан підготовки всіх дев’ятьох закладів області 
до зимового періоду (5 психоневрологічних інтернатів, 
іще два дитячі та два геріатричні пансіонати). Критичних 
порушень у роботі закладів тоді виявлено не було. Тож 
сюжет у ЗМІ викликав велике здивування. Одразу ж піс-
ля його виходу представники департаменту позачерго-
во виїхали до Городнянського інтернату, щоб особисто 
переконатися, чи показане в ЗМІ відповідає дійсності.

Детальний огляд Любецького та Городнянського 
психоневрологічних інтернатів відбувся відповідно 5 й 
6 листопада. Перевіряючими були представники про-
фільного Міністерства, обласного Департаменту, наг-
лядової ради, громадськості, представник уповноваже-
ного з прав людини Верховної Ради України. Висновок 
комісії – серйозних порушень, які створювали б непри-
йнятні умови для проживання підопічних, не виявлено.

Паралельно з’ясувалося, що телесюжет про погані 
умови підопічних психоневрологічних закладів Чернігів-
щини було змонтовано з окремих відеозйомок в анало-
гічних інтернатах різних областей України. Інформацію 
ж було подано так, нібито весь відеоряд безпосередньо 
стосувався саме городнянського закладу. Це визнали і 
представники Уповноваженого Верховної Ради з прав 
людини та зробили відповідні висновки. Були зауважен-
ня, певні пропозиції щодо покращення умов, але кри-
тичних проблем не виявлено.

Михайло Редькович у свою чергу на брифінгу пред-
ставив журналістам фотознімки, що демонструють ре-
альні умови проживання підопічних Городнянського 
психоневрологічного інтернату, які насправді є цілком 
прийнятними. Запропонував усім бажаючим журналіс-
там виїхати на місце та ознайомитися з роботою інтер-
нату. Про абсолютну відкритість перед громадськістю і 
постійний контроль за роботою і належним станом за-
кладів цієї сфери висловився й Олег Русін.

Він також повідомив, що інтернатні заклади системи 
соціального захисту населення фінансуються з облас-
ного бюджету. На цей рік було виділено 61,8 млн. грн., 
що перевищує торішні видатки на 3,9 млн. гривень. 
Безумовно, як констатував Олег Русін, у роботі інтер-
натних закладів області є певні недоліки. Але здебіль-
шого вони ситуативні. До того ж, у першу чергу їх при-
чина пов’язана з кадровими проблемами в інтернатній 
системі. Так, зокрема, в Городнянському інтернаті за 
нормативами медичний персонал має складати 102,5 
штатної одиниці. Але штатним розкладом передбачено 
лише 68 осіб, на оплату праці яких вистачає виділених 
бюджетних коштів (86,1% від річної потреби). Замість 
потрібних 1021 працівника для таких закладів в облас-
ті нині в межах наявного фінансування працюють лише 
756 осіб. А дефіцит коштів на зарплату сягає 7,9 міль-
йона гривень. На листопад і грудень відсутні кошто-
рисні призначення на проведення розрахунків із заро-
бітної плати. Від обсягів фінансування залежить кіль-
кість працівників інтернатних закладів, а отже, і якість 
догляду за підопічними.

Лише на 28 відсотків за-
безпечено призначення ви-
датків на харчування підо-
пічних у інтернатних устано-
вах, не вистачає майже трьох 
мільйонів гривень. Щоби 
вийти з цієї ситуації, інтер-
натні заклади утримують 
підсобні господарства. Во-
ни, до речі, дають змогу Ко-
зелецькому геріатричному 
пансіонату, Червоненському 
та Орлівському психоневро-
логічним інтернатам стовід-
сотково забезпечити своїх 
підопічних м’ясом і молоком 
власного виробництва. Го-
роднянський та Орлівський 
психоневрологічні інтернати 
мають свої міні-пекарні.

У підсобному господарстві працюють лише ті підо-
пічні, котрі самі того бажають і, звісно ж, якщо це не су-
перечить їхнім індивідуальним планам реабілітації. Біль-
шість трудиться із задоволенням, але не більше двох го-
дин на добу. Наприклад, Городнянський інтернат у своє-
му підсобному господарстві для підопічних виробив 
м’яса, молока, овочів на 122 тис. грн. за собівартістю, 
якби ж ці продукти довелося купувати в системі торгівлі 
– витратили б усі 364 тис. грн. за рік. 

Для належного функціонування інтернатних уста-
нов і дотримання норм харчування цього року залу-
чено й понад 17 мільйонів гривень пенсійних коштів 
підопічних (75% від пенсії відраховується на допов-
нення харчування). Майже на півмільйона гривень от-
римано допомоги у грошовій та натуральній формі 
завдяки співпраці з благодійними організаціями. На 
чотириразове харчування одного підопічного в день 
у середньому по області витрачається 35,19 грн., а 
на медикаменти – 3,29 грн. Підопічні інтернатів пов-
ністю забезпечуються засобами реабілітації, одягом, 
білизною, постіллю та іншим. Норми, встановлені за 
радянських часів, діють дотепер і ще не були перегля-
нуті Мінсоцполітики.

Поступово змінюються вимоги до умов проживання 
й забезпечення підопічних інтернатів, при цьому врахо-
вуються кращі сучасні практики, але, врешті-решт, усе 
впирається в обмежене фінансування. При цьому Де-
партамент соціального захисту населення не налашто-
ваний приховувати якісь недоліки в роботі інтернатів, а 
тим більше — порушення по відношенню до підопічних. 
Тож за наявності конкретних фактів завжди готовий вжи-
ти невідкладних адекватних заходів.

Ярослав КАРАНДА

В інтернатах життя 
не мед, але й не дьоготь

Нещодавно велику хвилю обурення і значний резонанс серед 
громадськості викликав сюжет, який показали на всеукраїн-
ських каналах, про нібито жахливі умови проживання та об-

слуговування підопічних у психоневрологічних закладах Чернігівської 
області. Про це звітувала моніторингова група від Офісу Уповноваже-
ного Верховної Ради з прав людини. Згадувався, зокрема, й Город-
нянський психоневрологічний інтернат. Як укотре з’ясувалося, дале-
ко не все, що транслюють як сенсацію авторитетні телеканали, відпо-
відає дійсності.

Тож невипадково про будинки-інтернати системи соціального захи-
сту населення цього понеділка йшлося на прес-брифінгу в облдержад-
міністрації, в якому взяли участь керівник Департаменту соціального 
захисту населення Олег Русін та директор Городнянського психоневро-
логічного інтернату Михайло Редькович.

Чергове засідання прес-клубу 
«Ділове слово», яке відбулося 
у вівторок, тематично присвя-

чувалося особливостям зовнішньо-
го незалежного оцінювання наступно-
го року. Про це представників ЗМІ по-
інформувала директор Київського ре-
гіонального центру оцінювання якості 
освіти Світлана Сакаєва.

За її словами, проведення ЗНО-2016 
нормативно забезпечується Законом 
«Про вищу освіту», де воно передбачене 
як обов’язкова умова для вступу до ви-
щого навчального закладу. Цього року 
вийшли і дві урядові постанови про поря-
док проведення ЗНО та моніторингу яко-
сті освіти. Набрала чинності й довгоочі-
кувана постанова Кабміну про залучення 
до організації та проведення ЗНО педаго-
гічних і наукових працівників, яка дає змо-
гу якісно дібрати персонал та оплачува-
ти його працю. Вийшов і Наказ Мін освіти 
№ 940 від 16.09.2015 року про проведен-
ня державної підсумкової атестації (ДПА) 
учнів (вихованців) у системі загальної се-
редньої освіти у 2015-2016 навчальному 
році.

Саме в цьому наказі охарактеризо-
вано особливості 2016 року: збільшення 
кількості предметів для проходження ДПА 
у формі ЗНО. Торік був один предмет – 
українська мова – для випускників загаль-
ноосвітніх навчальних закладів, а в 2016 
році кожен випускник ЗНЗ повинен склас-
ти дві ДПА у формі ЗНО з двох предметів. 
Для всіх обов’язкова українська мова, а 
другий предмет – за вибором випускника 
– математика або історія України. Цей ви-
бір залишається винятково за випускни-
ком і не має залежати від профілю навчан-
ня в ЗНЗ чи рішення його адміністрації.

5 листопада затверджений календар-
ний план підготовки та проведення ЗНО-
2016. Термін складання ДПА з двох пред-
метів – з 5 по 30 травня. Саме 5 травня 
відбудеться ЗНО з української мови і лі-
тератури, під час якого випускники шкіл 
2016 року пройдуть ДПА з української мо-

ви. 11 травня відбудуться ЗНО з матема-
тики й ДПА з математики для тих випус-
кників, які цей предмет обрали. 13 травня 
– ЗНО з історії України. З решти 9 пред-
метів ЗНО відбудеться у період із 3 по 17 
червня. Додаткова сесія (для тих, хто з по-
важних причин не зміг пройти ЗНО у пер-
шу сесію) завершиться 4 липня.

У 2016 році всі предмети ЗНО будуть 
однорівневими. Тобто бага-
торівневих тестів, як торік, 
уже не буде. Вступна кампа-
нія 2015 року показала, що, 
на жаль, не всі ВНЗ змогли 
заповнити бюджетні місця, 
особливо ті, які першочер-
гово встановили у правилах 
прийому тести поглиблено-
го рівня. Цьогоріч усі тести 
будуть одного рівня склад-
ності. Але з трьох вищезга-
даних предметів, що скла-
даються цього року як ДПА, 
випускники шкіл отримають 
два результати за 12-баль-
ною шкалою. Тест буде з 
української мови та літерату-
ри, а результат ДПА – лише з 
мови. Так і з математики, результат ДПА – 
це не всі завдання тесту, а лише їх окрема 
частина. Якщо тест із математики місти-
тиме 33 завдання, то для ДПА оцінювати-
муться 30 із них. Чітко прописано, які саме 
завдання. І ця частина також буде оціне-
на по 12-бальній шкалі. Так само і з історії 
України: не всі завдання ЗНО  оцінювати-
муться як результат ДПА, а лише питання, 
котрі стосуються періоду ХХ – початку ХХІ 
століття. І випускники також отримають із 
цих предметів результати за рейтинговою 
шкалою від 100 до 200 балів для вступу до 
вишів.

Реєстрація на пробне тестування 
(з метою ознайомлення із процедурою 

ЗНО)  триватиме з 5 по 30 січня. Воно має 
відбутися у перші дві суботи квітня 2016 
року: 2-го – з української мови та літера-
тури) та 9-го – з інших предметів. Черні-
гівщина зазвичай давала близько 40% ви-
пускників, які брали участь у пробному 
тестуванні. Наступного року очікується не 
менший інтерес до нього. Половина учас-
ників хоче ознайомитися з процедурою, а 

решта – для з’ясування рівня своїх знань 
за шкалою до 200 балів.

Реєстрація на основне тестування 
розпочнеться з 1 лютого і триватиме до 
18 березня. Порядок реєстрації анало-
гічний минулорічному. Випускники шкіл 
подаватимуть свої документи через на-
вчальні заклади, оскільки йде поєднан-
ня ДПА із ЗНО. У першу чергу для участі 
в ЗНО вибір предметів визначатиметься 
ще й умовами та правилами прийому до 
вищих навчальних закладів. Відомо, що 
в середині жовтня були затверджені такі 
умови на 2016 рік. Нині вони перебувають 
на реєстрації в Мін’юсті й невдовзі мають 
бути оприлюднені. Тоді виші розробляти-

муть свої правила прийому. Відповідно до 
закону, вища школа цього року має дуже 
багато прав і ВНЗ отримали автономію. 
Тому правила прийому 2016 року мати-
муть чимало змін та особливостей. Але це 
тема окремої зустрічі, щоби разом із чле-
нами приймальних комісій дати відпові-
ді на актуальні запитання. Зокрема, щодо 
самої форми подачі документів.

Позитивно оцінено новацію 2015 року 
– визначення порогового бала, який вста-
новлювали експертні комісії центрів оці-
нювання, а вже потім результати учасни-
ків ЗНО розкладалися на шкалу від ста до 
двохсот балів. Тобто будь-який результат 
у цих межах був таким, який давав пра-
во вступу до  ВНЗ. Вже відійшли від сум-
нозвісних 124 балів. Якщо випускник має 
в сертифікаті хоча б і 100 балів, його ре-
зультат уже приймається комісією вишу 
на розгляд. А хто не пройшов порогово-
го бала, отримує результат «Не склав» і 
втрачає право подавати документи до ви-
шу. Звісно ж, коли конкретний ВНЗ у сво-
їх правилах прийому не вказав інший по-
роговий бал.

Якщо абітурієнт з української мови і 
літератури не пройшов порога, він не до-
пускається до інших предметів ЗНО, тес-
тування з  яких відбудеться в червні. Ма-
тематики та історії як предметів ДПА це не 
стосується.

17 червня завершиться останнє тес-
тування основної сесії. Тож до 1 липня 
вже будуть результати. Приймальні комі-
сії почнуть прийом десь із 10 липня.

ДПА у формі ЗНО з іноземних мов у 
2016 році скасовано, а ЗНО з іноземних 
мов залишається для вступу до вишів, 
як це було у попередні роки. Щоб отри-
мати повну, точну інформацію з перших 
вуст про правила прийому до конкретно-
го ВНЗ, батькам і випускникові краще за 
все побувати на Дні відкритих дверей того 
вишу, до якого планує вступати абітурієнт. 
Автономія вишів спричинить багато від-
мінностей у правилах прийому.

Ярослав КАРАНДА

Виші правитимуть бал? 
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